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Protokół Nr 15 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku odbytego  

w dniu 26.04.2016r. 

 

Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:00 – 13:45 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski 

oraz Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich zebranych po 

czym przypomniał, że porządek obrad spotkania obejmuje: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2016. 

2. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośne 

 

 

Przewodniczący Komisji kontynuując obrady oddał głos Skarbnik Gminy Więcbork, która 

omówiła projekt zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 60016 § 6257 o kwotę 244.650,00 zł. 

dokonano z tytułu planowanego wpływu dochodów ze środków PROW na dofinansowanie 

wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020217C 

relacji Czarmuń – Puszcza – Zabartowo”. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 119.500,00 zł. dokonano  

z tytułu zwrotu 1/10 części podatku VAT od wydatków inwestycyjnych w zakresie 

kanalizacji i wodociągów w Więcborku i Sypniewie. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 700,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu wpłat od kontrahentów zaległych płatności. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85212 § 2360 o kwotę 500,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 600,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu świadczonej dla ZGK w Więcborku usługi przesyłu 

ścieków i wody. 



2 
 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 148.600,00 zł. dokonano  

z uwagi na otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

8. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 01010 § 4210 i § 4300 na łączną kwotę      

2.200,00 zł. dokonano dla ustanowienia służebności przesyłu oraz innych czynności 

przygotowawczych w związku z planowaną realizacją zadania pn. „Budowa sieci 

wodociągowej we wsi Śmiłowo”. 

9. Zwiększenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6057 i 6059 o kwotę 

390.300,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 

„Przebudowa drogi gminnej nr 020217C relacji Czarmuń – Puszcza – Zabartowo”. 

10. Zwiększenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6060 o kwotę 4.800,00 

zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup wiaty 

przystankowej na ul. Wyzwolenia w Więcborku”. 

11. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 32.200,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie 

doradztwa prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT od wydatków określonych 

w pkt 2 niniejszego uzasadnienia. 

12. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 2910 o kwotę 31.000,00 zł. 

dokonano w celu planowanych rozliczeń z Instytucją Zarządzającą projektem pn.: 

„Rozbudowa sieci kanalizacyjnej oraz systemu zaopatrzenia w wodę w mieście Więcbork” 

w związku ze zmianą kwalifikowalności podatku VAT w projekcie i uzyskaniem przez 

Gminę możliwości częściowego odzyskania tego podatku.  

13. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75405 § 6170 o kwotę 5.000,00 zł. 

dokonano w celu dofinansowania zakupu samochodu dla jednostki policji. 

14. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 112.150,00 zł. dokonano  

w celu sfinansowania zadań ujętych w niniejszym uzasadnieniu. 

15. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

zmniejszeniem kwoty subwencji oświatowej przeznaczonej dla Gminy Więcbork.  

16. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 148.600,00 zł. dokonano  

z uwagi na otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

17. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92109 § 2480 o kwotę 500,00 zł. dokonano  

z uwagi na konieczność zakupu nowego bojlera do świetlicy wiejskiej w Zakrzewku. 

18. Zmiany w planie wydatków w rozdz. 92109 § 6050 o kwotę 10.200,00 zł. dokonano  

w celu kontynuacji zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku” (aktualizacji audytu energetycznego, 

aktualizacja kosztorysów, opracowanie dokumentacji technicznej na modernizację 

kotłowni). 

19. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 4210 i § 6050 o kwotę 1.198,19 

zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo 

Nowy Dwór w ramach funduszu sołeckiego zgodnie z uchwałą Nr 1/2016 Zebrania 

Wiejskiego Sołectwa Pęperzyn z dnia 15.04.2016 r. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
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Radny Andrzej Wenda zgłosił dwa pytania. Pierwsze dotyczyło firmy pomagającej Gminie 

odzyskiwać VAT, konkretnie zaś tego, czy bierze ona na siebie odpowiedzialność za 

weryfikację dokumentacji /za okres pięcioletni/ którą ostatnio zapowiedział Rząd, gdyby 

okazało się, że trzeba będzie coś oddać. Drugie pytanie nawiązywało do zmiany 

wprowadzającej dofinansowanie Gminy Więcbork do zakupu samochodu dla Policji  

w kwocie 5.000,00 zł.  Radny wyraził zdziwienie, że dofinansowanie kierowane jest akurat do 

takiej jednostki, chciał więc wiedzieć czym ta decyzja jest podyktowana i na czyj wniosek. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że możliwość odzyskiwania VAT zapisana jest  

w ustawie. Poza tym zanim doszło do pierwszej korekty deklaracji Gmina wystąpiła do 

stosownego Urzędu Skarbowego o wydanie interpretacji i otrzymano ją pozytywną. Uważała, 

że w tej materii wszystko jest jasne i czyste i żadnych problemów być nie powinno. 

 

Burmistrz Więcborka odniósł się do drugiej części pytania radnego tj. kwestii środków na 

zakup samochodu dla Policji. Mówił, że Komendant Policji w tej sprawie zwracał się już do 

jednostek samorządu terytorialnego na terenie powiatu sępoleńskiego już w roku ubiegłym  

i wówczas spotkał się z negatywną odpowiedzią. W tym roku prośba skierowana została po 

raz kolejny i tym razem samorządy odpowiedziały na nią pozytywnie. Chodzi o uzbieranie 

połowy kwoty na samochód tj. 32.500,00 zł. Jeżeli Komenda Powiatowa Policji  uzbiera tą 

kwotę, druga połowę przekaże Komenda Główna Policji. Burmistrz stwierdził, że jeżeli jest 

taka potrzeba, to rzeczywiście w całości powinna ten zakup sfinansować Komenda Główna. 

Część samorządów: Gmina Sępólno i Gmina Sośno zadecydowały, że środki, które co roku 

przeznaczają, podobnie jak Gmina Więcbork, na dodatkowe służby przeznaczyć na ten 

właśnie samochód. Sam zastanawiał się, czy zrezygnować z dodatkowych patroli, czy też 

kwotę na to przeznaczona podzielić na pół i jedną część przeznaczyć na patrole, drugą na 

dofinansowanie samochodu. Osobiście wolałby nie uszczuplać kwoty na dodatkowe patrole 

policyjne szczególnie w okresie wakacyjnym, wiec jego propozycja jest taka, jak 

przedstawiona przez Skarbnik w projekcie uchwały. Po to są posiedzenia Komisji żeby 

przedyskutować podobne zagadnienia. 

 

Radny Jan Antczak był zdecydowanie przeciwko dofinansowaniu zakupu przez Gminę 

Więcbork. Stwierdził, że za te pieniądze Gmina może równie dobrze wykonać monitoring  

w jakiejś części Więcborka. Wszyscy wiedzą, jak traktuje nas Powiat, w Sępólnie robi się 

wszystko u nas nic.  

 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że Komendant Powiatowy nic nie ma wspólnego  

z Powiatem. To że jest to Komenda Powiatowa Policji nie znaczy, że podlega Staroście. Poza 

tym nikt nas nie straszy likwidacją godzin dodatkowych, on jedynie wskazał, że rozważał 

dofinansowanie zakupu samochodu sfinansować z części środków przeznaczanych przez 

Gminę Więcbork na te dodatkowe służby. Jeżeli taka będzie propozycja radnych przedstawi 

ją Komendantowi.   

 

Radny Antczak powiedział, że służby te wyglądają tak, że policja stanie samochodem  

i zatrzymuje auta, a tam gdzie są potrzebni to ich nie ma. Policjantów patrolujących pieszo 

widać bardzo rzadko, a na takie patrole jak wspomniał powyżej szkoda gminnych pieniędzy.  

 

Radny Wenda chciał wiedzieć, w jakich kwotach dofinansowały zakup samochody pozostałe 

samorządy. 
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Sośno – 4.000,00 zł, Kamień Krajeński – 5.000,00 zł, Więcbork – 5.000,00 zł Sępólno 

Krajeńskie – zaproponowało, że  brakująca kwota do tych 50 % wartości samochodu ma 

pochodzić od nich – mówił Burmistrz Więcborka.  

 

Radny Antczak podał, że proponowane z zmiany w budżecie poza tym dotyczącym 

dofinansowania Policji aprobuje. 

 

Radna Beata Lida rozumiała, że propozycja Burmistrza jest taka, by z zaplanowanych 

10.000,00zł na dodatkowe służby policyjne w gminie Więcbork zdjąć 5.000,00 zł  

i przeznaczyć je na dofinansowanie zakupu samochodu. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że wyszedł z założenia, iż te 10.000,00 zł pozostawić  

z przeznaczeniem na dodatkowe służby policyjne, bo jest to dla niego i mieszkańców  

priorytet. Przychylając się do prośby komendanta, rozmawiając ze Skarbnik Gminy ustalił, że 

lepiej wygospodarować te 5.000,00 zł kwoty dofinansowania na zakup auta, a 10.000,00 zł na 

wzmocnienie bezpieczeństwa gminy pozostawić na ten cel.  

 

Radna Lida powiedziała, że jej zdanie w tej kwestii jest podobne do stanowiska radnego 

Antczaka. Policja widoczna jest tylko w samochodach i to w miejscach, gdzie są najmniej 

potrzebni np. przy cmentarzu komunalnym, czy tuż obok przy moście. Mało tego, często 

widzi się policjantów, w miejscach gdzie łamane są przepisy np. auta zaparkowane na 

chodnikach, a służby mundurowe wcale na to nie reagują. Pytanie, czy tak powinno być? 

Zamysłem wzmocnienia bezpieczeństwa gminy o dodatkowe służby, było to, aby policjanci 

chodzili, kontrolowali i to w miejscach newralgicznych. Sama ani razu nie widziała patroli 

np. przy Gimnazjum w Więcborku. Według niej te służby widoczne winny być na trenie całej 

gminy nie tylko w mieście Więcbork w różnych miejscach. Kwota 10.000,00 zł niby nie jest 

dużą kwotą, ale jest to jakiś wydatek z budżetu Gminy i można powiedzieć, że jest to „aż 

10.000,00 zł”. jej zdaniem należałoby się zastanowić, czy iść w tym kierunku, czy też bacznie 

się przyglądać solidności wykonywanych w ramach ww. środków służb. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński dopytywał, czy przekazana kwota 10.000,00 zł jest w jakiś 

sposób rozliczana, tak by ewidentnie było wiadomo, że te służby rzeczywiście są 

wykonywane. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że środki z budżetu Gminy, czy to w postaci dotacji, 

czy wpłat na fundusz celowy są rozliczane. Oczywiście są to dokumenty papierowe ale 

wynika z nich kto dostał ile i za ile godzin służby dodatkowej. 

 

Radny Wenda stwierdził, że Burmistrz znalazł się trochę w niezręcznej sytuacji, bo 

wszystkie ościenne samorządy podjęły inicjatywę dopłaty do auta a tu na posiedzeniu Komisji 

pojawiły się głosy bardzo podzielone.  

 

Radna Lida uznała, że w zasadzie co do kwestii zdania radnych są zbliżone. Niemniej jednak 

jeżeli chodzi o wspieranie Gmina Więcbork nie powinna się wyłamywać z przyjętego przez 

ościenne samorządy kierunku. Natomiast odrębną sprawą jest ścisła weryfikacja i kontrola 

tego, jak wykonywana jest praca policjantów w ramach służb dodatkowych. Może 

rzeczywiście dobrym rozwiązaniem byłoby, gdyby Policja wcieliła w życie wniosek Komisji 

Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego i wyposażyła policjantów w rowery.  
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Burmistrz Więcborka  odnosząc się do wywołanego wniosku Komisji przyznał, że pomysł 

nie byłby wcale zły, gdyby funkcjonowały osobne zespoły policjantów oprócz patrolowych 

jeżdżących autami. Jak rozległa jest gmina Więcbork wiadomo, a do tego dochodzi jeszcze 

teren gminy Sośno. W żadnym wypadku jedno drugim nie można zastąpić /samochodu 

rowerem/. Komendant musiałby mieć dodatkowy odrębny patrol rowerowy, który nie byłby 

tylko na gminę ale na samo miasto. 

 

Radna Beata Kopta podała, że w porządku obrad czerwcowej Komisji Oświaty /…/ 

zaplanowane jest spotkanie z policją w sprawie zapewnienia bezpieczeństwa w okresie 

letnim, więc na pewno problemy poruszone na dzisiejszym spotkaniu powrócą. 

 

Przewodniczący Komisji podsumowując dyskusję, a jednocześnie wyrażając swoje zdanie  

w dyskutowanej kwestii zauważył, że nie widzi opcji całkowitego wycofania się z wsparcia 

Policji. Można ewentualnie rozważyć opcję obniżenia kwoty na dodatkowe służby patrolowe 

do 5.000,00 zł, a długie 5.000,00 zł przeznaczamy na dofinansowanie zakupu samochodu.  

 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że zgodnie z tym, co mówił wcześniej rozważał dwie 

możliwości w tym tą z opcja obniżenia kwoty na dodatkowe patrole.  

 

Radna Lida przypomniała, że zadeklarowana kwota 10.000,00 zł dla Policji została już 

wcześniej w budżecie odnotowana i taka informacja poszła już do Policji. Ta mając taką 

informację zapewne zdążyła te środki w swoich planach budżetowych uwzględnić łącznie  

z ustaleniem grafika służb. Zmiana w tej chwili wprowadziłaby pewien zamęt i nie najlepiej 

świadczyła o samej Radzie. Pytała też z czego ta kwota 10.000,00 zł została zdjęta. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że pojawiły się środki z odzyskanego podatku VAT.  

 

Przewodniczący Komisji proponował, by przegłosować propozycje Burmistrza, natomiast 

Komisja Bezpieczeństwa na najbliższe posiedzenie zaprosi Komendanta i przedstawi 

wszystkie podniesione podczas bieżącego spotkania uwagi. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad propozycją zmian w budżecie Gminy 

Więcbork na rok 2016. 

 

Obecnych 9 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 8 radnych 

Przeciwny      - 1 radny 

 

 

Burmistrz Więcborka podziękował za pozytywną opinię do projektu zmian w budżecie. 

Powiedział również, że 10.000,00 zł jest zabezpieczone na dodatkowe służby ale istniała 

szansa na pozyskanie dodatkowych czterech mundurowych na okres letni. Gmina musiałaby 

zapewnić im nocleg oraz wikt i opierunek i zasadniczo wszystko prawie udało się dopiąć. 

Niestety Światowe Dni Młodzieży i Konferencja NATO spowodowała, że stało się to 

nierealne. Burmistrz zapewnił, ze w przyszłym roku będzie się starał, aby ten zamysł 

sfinalizować ponieważ byłoby to wsparcie czterech policjantów, którzy cały czas 

patrolowaliby teren Więcborka.  
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W sprawach różnych  Radna Lida zgłosiła propozycję aby kwotę z odzyskanego podatku 

VAT skierować na zakup samochodu dla OSP Pęperzyn. Prosiła, by ta sugestia została 

rozważona. 

 

Radny Stanisław Posieczek pytał, jak daleko są posunięte działania w sprawie likwidacji 

dwóch samochodów należących do Straży tj. Żuka i Poloneza.  

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że z tego co wie jest przygotowywana specyfikacja na 

przetarg. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. E.K.K. 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 

 

  

 

 

  

 


